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4- IMPULS I CONTROL DE 

L'ACCIÓ POLÍTICA DEL GOVERN 

4.4.1 Preguntes 

Edicte 

La Sindicatura, en reunió tinguda el dia 5 de maig 

del 2015, ha examinat les preguntes amb resposta 

escrita del Govern presentades per la M. I. Sra. Sílvia 

Eloïsa Bonet Perot, consellera general del Grup 

Parlamentari Mixt, per escrit de data 4 de maig del 

2015, relatives als diferents assessors que han 

col·laborat amb el Ministeri de Salut i Benestar 

durant la passada legislatura i d’acord amb els 

articles 18 i 129 del Reglament del Consell General 

ha acordat admetre-les a tràmit i ordenar la seva 

publicació, (Reg. Núm. 416). 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 5 de maig del 2015 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 

Molt Il·lustre Senyor, 

La sotasignada, Sílvia Bonet Perot, consellera 

general de Socialdemocràcia i Progrés del Grup 

Parlamentari Mixt, d’acord amb el que disposen els 

articles 129 i següents del Reglament del Consell 

General, formulo les preguntes següents perquè, en 

el millor termini, el Govern presenti, per escrit, les 

respostes corresponents. 

Preguntes que es formulen al Govern relatives als 

diferents assessors que han col·laborat amb el 

Ministeri de Salut i Benestar durant la passada 

legislatura 

Motivació 

El passat dia 29 d’abril es coneixia a través dels 

mitjans de comunicació tant nacionals com 

internacionals la detenció a Catalunya d’un dels 

assessors del Ministeri de Salut i Benestar, el Dr. 

Enric Agustí Fabré, per trobar-se involucrat en el 

“Cas Innova” a on s’investiguen delictes de tràfic 

d’influències, prevaricació o malversació de fons en 

la gestió sanitària pública, entre d’altres. 

Govern va informar de la finalització de la relació 

contractual del citat assessor el passat dia 30 d’abril a 

més d’informar del desconeixement dels antecedents 

penals o situacions processals en els quals es trobava 

el citat assessor en el moment del seu contracte. 

Però aquest no ha estat el primer cas, ja al juny del 

2013 es va plantejar la contractació del Dr. Josep 

Pomar com a gerent del SAAS, que també es 

trobava, en aquells moments imputat a les Illes 

Balears per delictes similars, fet que va provocar 

deixar sense efecte el seu nomenament. 

La passada legislatura es va iniciar el procés de 

reforma del sistema de salut anomenat MAAS, del 

qual encara no disposem d’informació, i ara ens 

preocupa molt que la persona que ha treballat en 

l’assessorament de la gestió financera i de 

contractualització, estigui detinguda al país veí pels 

delictes anteriorment citats, fet que ens motiva a 

conèixer quins han estat els assessors dels quals ha 

disposat el Ministeri de Salut i Benestar. 

Ateses les consideracions exposades, es pregunta: 

1. Ens pot dir Govern el nom del tots els assessors 

que ha tingut el Ministeri de Salut i Benestar durant 

tota la passada legislatura? 

2. Quines han estat els encàrrecs que els han 

demanat?  

3. Quins encàrrecs es troben finalitzats? 

4. Ens pot dir els sous que han tingut cada un d’ells? 

5. Del conjunt dels assessors, quins es troben encara 

amb relació contractual amb el Ministeri de Salut i 

Benestar a data de la present demanada? 

Preguntes que hauran de ser respostes, per escrit, en 

el termini establert reglamentàriament. 

Andorra la Vella, 4 de maig del 2015 

Sílvia Bonet Perot  

Consellera general d’SDP  

Grup Parlamentari Mixt 

Edicte 

La Sindicatura, en reunió tinguda el dia 5 de maig 

del 2015, ha examinat la pregunta amb resposta oral 

del Govern presentada per la M. I. Sra. Rosa Gili 

Casals, consellera general del Grup Parlamentari 

Mixt, per escrit de data 4 de maig del 2015, relativa 

a les accions o canvis legislatius que preveu el 

Govern de cara a anticipar una hipotètica arribada 

massiva de persones a la borsa de treball i d’acord 

amb els articles 18 i 129 del Reglament del Consell 

General ha acordat admetre-la a tràmit i ordenar la 

seva publicació, (Reg. Núm. 417). 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 5 de maig del 2015 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 



4 Butlletí del Consell General  –  núm. 13/2015  –  Casa de la Vall, 5 de maig del 2015 

A la Sindicatura 

La sotasignada, consellera general del Grup 

Parlamentari Mixt, d’acord amb el que disposa el 

capítol quart del títol IV del Reglament del Consell 

General, formulo la següent pregunta, perquè sigui 

resposta pel Govern, de forma oral, davant el Ple del 

Consell General. 

Pregunta que es formula referent a les accions o 

canvis legislatius que preveu el Govern de cara a 

anticipar una hipotètica arribada massiva de 

persones a la borsa de treball 

La crisi del cas BPA que va començar amb la 

declaració del FinCEN americà del 10 de març ha 

trasbalsat Andorra i encara avui no sabem quines 

seran les conseqüències econòmiques i socials que 

tindrà en els mesos i anys a venir.  

Pel que tenim constància, sembla que l’entitat 

bancària està ara en procés de resolució. Ara bé, a 

dia d’avui desconeixem el  seu futur i amb ella la 

situació dels seus treballadors.  

Tot i que la disposició addicional setena de la Llei 

anomenada BPA preveia que l’entitat pont donés 

ocupació laboral al personal d’aquesta entitat amb 

preferència a qualsevol altre tercer, conservant a tots 

els efectes l’antiguitat que tenien a Banca Privada 

d’Andorra, SA, és difícil anticipar si tots els 

treballadors podran conservar la seva feina.  

Considerant la precarietat laboral i social de la 

legislació andorrana, els consellers socialdemòcrates 

estem preocupats per aquesta situació. Evidentment 

desitgem sincerament que cadascun dels afectats se’n 

surti de la millor manera i que no calgui cap actuació 

especial urgent però és evident que el Govern té 

l’obligació de preveure les pitjors casuístiques i ha 

d’anticipar la situació d’aquells que puguin quedar-se 

sense feina.  

Atesa aquesta informació es pregunta: 

Té previst el Govern plantejar alguna acció concreta 

o algun canvi legislatiu de cara a afrontar una 

hipotètica arribada massiva de treballadors a la borsa 

de treball? 

Consell General, 4 de maig del 2015 

Rosa Gili Casals  

Consellera general 

Edicte 

La Sindicatura, en reunió tinguda el dia 5 de maig 

del 2015, ha examinat la pregunta amb resposta oral 

del Govern presentada pel M. I. Sr. Pere López 

Agràs, conseller general del Grup Parlamentari Mixt, 

per escrit de data 4 de maig del 2015, relativa a les 

empreses afectades en la seva operativitat per la 

crisi de BPA i d’acord amb els articles 18 i 129 del 

Reglament del Consell General ha acordat admetre-

la a tràmit i ordenar la seva publicació, (Reg. Núm. 

418). 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 5 de maig del 2015 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 

A la Sindicatura 

El sotasignat, conseller general del Grup 

Parlamentari Mixt, d’acord amb el que disposa el 

capítol quart del títol IV del Reglament del Consell 

General, formulo la següent pregunta, perquè sigui 

resposta pel Govern, de forma oral, davant el Ple del 

Consell General. 

Pregunta que es formula al Govern relativa a les 

empreses afectades en la seva operativitat per la 

crisi de BPA 

Vàries empreses del país amb comptes a Banca 

Privada d’Andorra han vist dificultada la seva 

operativa de pagament en relació a les seves despeses 

de funcionament corrent. 

El Govern va aprovar el “Decret d’aprovació d’un 

programa extraordinari de finançament d’empreses i 

negocis de clients de Banca Privada d’Andorra, SA” 

amb data 26 de maig que establia les condicions 

d’accés a la línia de finançament destinat a  resoldre 

els problemes de liquiditat d’empreses i negocis que 

operen amb Banca Privada d’Andorra, SA avalada pel 

Govern en un import total màxim de 45.000.000 €. 

Vist l’exposat, demano: 

Quin pot ser l’impacte de l’aplicació de l’esmentat 

decret tant pels empresaris que s’hi han acollit com 

pel Govern d’Andorra? 

Consell General, 4 de maig del 2015 

Pere López Agràs  

Conseller general del Grup Parlamentari Mixt 

Edicte 

La Sindicatura, en reunió tinguda el dia 5 de maig 

del 2015, ha examinat la pregunta amb resposta oral 

del Govern presentada pel M. I. Sr. Pere López 

Agràs, conseller general del Grup Parlamentari Mixt, 

per escrit de data 4 de maig del 2015, relativa a la 

situació en què es troben els clients de BPA i 

d’acord amb els articles 18 i 129 del Reglament del 

Consell General ha acordat admetre-la a tràmit i 

ordenar la seva publicació, (Reg. Núm. 419). 



Butlletí del Consell General  –  núm. 13/2015  –  Casa de la Vall, 5 de maig del 2015 5 

 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 5 de maig del 2015 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 

A la Sindicatura 

El sotasignat, conseller general del Grup 

Parlamentari Mixt, d’acord amb el que disposa el 

capítol quart del títol IV del Reglament del Consell 

General, formulo la següent pregunta, perquè sigui 

resposta pel Govern, de forma oral, davant el Ple del 

Consell General. 

Pregunta que es formula al Govern relativa a la 

situació en què es troben els clients de BPA 

L’actual situació d’indisponibilitat dels seus saldos en 

què es troben molts dels clients de BPA (tant per les 

restriccions imposades com per les limitacions 

relatives a l’operativitat amb corresponsals 

internacionals) els està generant una lògica 

preocupació sobre el futur dels seus estalvis. 

Vist l’exposat, demano: 

Quines són les previsions de què disposa el Govern 

quant al calendari i les condicions en què aquestes 

restriccions i limitacions deixin de ser efectives i 

quin impacte sobre els seus saldos bancaris preveu 

que es puguin produir? 

Consell General, 4 de maig del 2015 

Pere López Agràs  

Conseller general del Grup Parlamentari Mixt 

Edicte 

La Sindicatura, en reunió tinguda el dia 5 de maig 

del 2015, ha examinat la pregunta amb resposta oral 

del Govern presentada pel M. I. Sr. Gerard Alís 

Eroles, conseller general del Grup Parlamentari 

Mixt, per escrit de data 4 de maig del 2015, relativa 

a la previsió del cost que la crisi Banca Privada 

d’Andorra (BPA) tindrà per les arques de l’Estat i 

d’acord amb els articles 18 i 129 del Reglament del 

Consell General ha acordat admetre-la a tràmit i 

ordenar la seva publicació, (Reg. Núm. 420). 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 5 de maig del 2015 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 

A la Sindicatura 

El sotasignat, conseller general del Grup 

Parlamentari Mixt, d’acord amb el que disposa el 

capítol quart del títol IV del Reglament del Consell 

General, formulo la següent pregunta, perquè sigui 

resposta pel Govern, de forma oral, davant el Ple del 

Consell General. 

Pregunta que es formula al Govern relativa a la 

previsió del cost que la crisi Banca Privada 

d’Andorra (BPA) tindrà per les arques de l’Estat 

La publicació en data 10 de març de 2015 de la nota 

del FinCEN en relació a l’entitat bancària BPA ha 

causat una greu crisi al nostre país, que ha conduit al 

Govern a esmerçar recursos públics no pressupostats 

per adoptar una solució. 

En les diverses reunions mantingudes pels candidats 

electes en les darreres eleccions, en un primer 

moment, i amb els diferents grups parlamentaris, 

posteriorment, el Govern ha exposat que per tal 

d’obrir diàleg amb les autoritats americanes 

competents, per tal d’adoptar una solució a la crisi 

de l’entitat BPA, per tal d’elaborar un text de llei 

que permetés dotar el Principat dels instruments 

legals de reestructuració i resolució d’entitats 

bancàries, per tal de poder aplicar les mesures de 

resolució de dita entitat, etc., s’han contractat 

diversos assessors. 

Els diferents assessors contractats pel Govern serien 

experts de l’àmbit jurídic i financer, experts en 

comunicació així com firmes auditores de primer 

ordre, provinents la majoria del nostre país veí 

Espanya però també dels Estats Units d’Amèrica. 

Vist l’exposat es demana al Govern quina és la 

previsió del cost econòmic que tindrà la contractació 

de dits assessors per l’Estat i com es finançarà el 

mateix? 

Casa de la Vall, 4 de maig de 2015 

Gerard Alís Eroles   

Conseller general del Grup Parlamentari Mixt 

Edicte 

La Sindicatura, en reunió tinguda el dia 5 de maig 

del 2015, ha examinat la pregunta amb resposta oral 

del Govern presentada pel M. I. Sr. Pere López 

Agràs, conseller general del Grup Parlamentari Mixt, 

per escrit de data 4 de maig del 2015, relativa a la 

intervenció de BPA i d’acord amb els articles 18 i 

129 del Reglament del Consell General ha acordat 

admetre-la a tràmit i ordenar la seva publicació, (Reg. 

Núm. 421). 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 
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Casa de la Vall, 5 de maig del 2015 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 

A la Sindicatura 

El sotasignat, conseller general del Grup 

Parlamentari Mixt, d’acord amb el que disposa el 

capítol quart del títol IV del Reglament del Consell 

General, formulo la següent pregunta, perquè sigui 

resposta pel Govern, de forma oral, davant el Ple del 

Consell General. 

Pregunta que es formula al Govern relativa a la 

intervenció de BPA 

El cap de Govern va efectuar una roda de premsa 

amb caràcter extraordinari des de l’Edifici 

administratiu del Govern d’Andorra en data 10 de 

març de 2015 en relació a la intervenció de Banca 

Privada d’Andorra. 

Posteriorment hi ha hagut altres manifestacions 

realitzades també des del mateix edifici administratiu 

en relació a diferents mesures preses en relació a 

Banca Privada d’Andorra. 

Vist l’exposat, demano: 

Qui va prendre la decisió d’intervenir BPA i qui va 

decidir les posteriors mesures cautelars i altres 

actuacions relatives a l’entitat BPA? 

Consell General, 4 de maig del 2015 

Pere López Agràs  

Conseller general del Grup Parlamentari Mixt 

Edicte 

La Sindicatura, en reunió tinguda el dia 5 de maig 

del 2015, ha examinat la pregunta amb resposta oral 

del Govern presentada pel M. I. Sr. Gerard Alís 

Eroles, conseller general del Grup Parlamentari 

Mixt, per escrit de data 4 de maig del 2015, relativa 

a quines mesures pretén adoptar per tal de 

recuperar la confiança en el sistema financer 

andorrà i d’acord amb els articles 18 i 129 del 

Reglament del Consell General ha acordat admetre-

la a tràmit i ordenar la seva publicació, (Reg. Núm. 

422). 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 5 de maig del 2015 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 

A la Sindicatura 

El sotasignat, conseller general del Grup 

Parlamentari Mixt, d’acord amb el que disposa el 

capítol quart del títol IV del Reglament del Consell 

General, formulo la següent pregunta, perquè sigui 

resposta pel Govern, de forma oral, davant el Ple del 

Consell General. 

Pregunta que es formula al Govern relativa a 

quines mesures pretén adoptar per tal de 

recuperar la confiança en el sistema financer 

andorrà 

La crisi financera que s’ha donat arran de la nota 

publicada pel FinCEN en relació a l’entitat bancària 

Banca Privada d’Andorrà ha tingut conseqüències 

importants en el nostre sector financer, podent posar 

en perill l’estabilitat financera del Principat 

d’Andorra. 

A data d’avui s’han iniciat actuacions per tal de 

poder procedir a la resolució de dita entitat bancària 

com a primera mesura per evitar el risc sistèmic.  

Tanmateix, la imatge del Principat com a plaça 

financera ha quedat greument afectada i entenem 

que caldria reforçar la plaça financera andorrana per 

recuperar la confiança en el nostre país i projectar 

una imatge de plaça financera seriosa a nivell 

internacional. 

Vist l’exposat es demana quines mesures adoptarà el 

Govern per tal de recuperar la confiança 

internacional en el nostre sector i sistema financer? 

Casa de la Vall, 4 de maig de 2015 

Gerard Alís Eroles  

Conseller general del Grup Parlamentari Mixt 

Edicte 

La Sindicatura, en reunió tinguda el dia 5 de maig 

del 2015, ha examinat la pregunta amb resposta oral 

del Govern presentada pel M. I. Sr. Pere López 

Agràs, conseller general del Grup Parlamentari Mixt, 

per escrit de data 4 de maig del 2015, relativa al 

coneixement de la situació de BPA i d’acord amb 

els articles 18 i 129 del Reglament del Consell 

General ha acordat admetre-la a tràmit i ordenar la 

seva publicació, (Reg. Núm. 423). 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 5 de maig del 2015 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 
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A la Sindicatura 

El sotasignat, conseller general del Grup 

Parlamentari Mixt, d’acord amb el que disposa el 

capítol quart del títol IV del Reglament del Consell 

General, formulo la següent pregunta, perquè sigui 

resposta pel Govern, de forma oral, davant el Ple del 

Consell General. 

Pregunta que es formula al Govern relativa al 

coneixement de la situació de BPA 

Vista la nota publicada pel FinCEN de data 10 de 

març de 2015 on es fa esment a la col·laboració i a la 

implicació de les autoritats andorranes en la 

investigació de les activitats que s’hi descriuen. 

Vistes també diferents informacions i articles 

apareguts en premsa internacional i nacional. 

Es demana: 

En quin moment el Govern té coneixement de la 

preocupació per part del FinCEN sobre les 

presumptes males pràctiques en matèria de blanqueig 

de diners per part de Banca Privada d’Andorra? 

Consell General, 4 de maig del 2015 

Pere López Agràs  

Conseller general del Grup Parlamentari Mixt 

Edicte 

La Sindicatura, en reunió tinguda el dia 5 de maig 

del 2015, ha examinat la pregunta amb resposta oral 

del Govern presentada pel M. I. Sr. Pere López 

Agràs, conseller general del Grup Parlamentari Mixt, 

per escrit de data 4 de maig del 2015, relativa a 

l’estructuració del Govern i d’acord amb els articles 

18 i 129 del Reglament del Consell General ha 

acordat admetre-la a tràmit i ordenar la seva 

publicació, (Reg. Núm. 424). 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 5 de maig del 2015 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 

A la Sindicatura 

El sotasignat, conseller general del Grup 

Parlamentari Mixt, d’acord amb el que disposa el 

capítol quart del títol IV del Reglament del Consell 

General, formulo la següent pregunta, perquè sigui 

resposta pel Govern, de forma oral, davant el Ple del 

Consell General. 

Pregunta que es formula al Govern relativa a 

l’estructuració del Govern 

Vist el decret de l’1 d’abril del 2015 d’estructuració 

del Govern es demana: 

Quins han estat els criteris per a l’estructuració dels 

diferents ministeris i dels departaments i serveis que 

en depenen? 

Consell General, 4 de maig del 2015 

Pere López Agràs  

Conseller general del Grup Parlamentari Mixt 

Edicte 

La Sindicatura, en reunió tinguda el dia 5 de maig 

del 2015, ha examinat la pregunta amb resposta oral 

del Govern presentada per la M. I. Sra. Rosa Gili 

Casals, consellera general del Grup Parlamentari 

Mixt, per escrit de data 4 de maig del 2015, relativa 

al posicionament de la ministra de Salut sobre 

diverses declaracions públiques que consideren 

insuficients les pensions mínimes de jubilació i 

d’invalidesa i d’acord amb els articles 18 i 129 del 

Reglament del Consell General ha acordat admetre-

la a tràmit i ordenar la seva publicació, (Reg. Núm. 

425). 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 5 de maig del 2015 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 

A la Sindicatura 

La sotasignada, consellera general del Grup 

Parlamentari Mixt, d’acord amb el que disposa el 

capítol quart del títol IV del Reglament del Consell 

General, formulo la següent pregunta, perquè sigui 

resposta pel Govern, de forma oral, davant el Ple del 

Consell General. 

Pregunta que es formula referent al posicionament 

de la ministra de Salut sobre diverses declaracions 

públiques que consideren insuficients les pensions 

mínimes de jubilació i d’invalidesa 

En els darrers mesos, hi han hagut vàries 

declaracions públiques que consideren insuficients 

les pensions mínimes. Entre elles, calen destacar les 

paraules del Sr. Josep Rodríguez, Raonador del 

Ciutadà, que demana que les pensions arribin 

almenys al salari mínim i les declaracions del Sr. 

Simó Duró, president de la Federació de la Gent 

Gran que considera que les pensions s’han d’ajustar 

al cost de la vida. 

Atesa aquesta informació es pregunta: 
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Quin és el posicionament de la nova ministra de 

Salut, Afers Socials i Ocupació sobre les quanties 

d’aquestes pensions mínimes?  

Consell General, 4 de maig del 2015 

Rosa Gili Casals  

Consellera general 

Edicte 

La Sindicatura, en reunió tinguda el dia 5 de maig 

del 2015, ha examinat la pregunta amb resposta oral 

del Govern presentada pel M. I. Sr. Ferran Costa 

Marimon, conseller general del Grup Parlamentari 

Liberal, per escrit de data 4 de maig del 2015, 

relativa al Centre de Tecnificació d’Ordino i 

d’acord amb els articles 18 i 129 del Reglament del 

Consell General ha acordat admetre-la a tràmit i 

ordenar la seva publicació, (Reg. Núm. 434). 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 5 de maig del 2015 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 

A la Sindicatura 

El sotasignat, M. I. Ferran Costa Marimon, conseller 

general del Grup Parlamentari Liberal, d’acord amb 

el que disposa el capítol IV del Reglament del 

Consell General, formulo la següent pregunta, 

perquè sigui resposta pel Govern, de forma oral, 

davant el Ple del Consell General.  

Pregunta que es formula al Govern relativa al 

Centre de Tecnificació d’Ordino 

El Centre de Tecnificació d’Ordino està destinat a 

donar servei a esportistes, clubs i federacions del país 

i equips estrangers que realitzen estades a Andorra. 

Aquesta voluntat, la d’atraure clubs estrangers ha 

estat explicitada pel mateix cap de Govern, el Sr. 

Toni Martí, diverses vegades. 

En aquest sentit, durant l’anterior legislatura 

l’estructura de la Secretaria General d’Esports va ser 

reforçada, entre d’altres motius, per garantir 

l’acollida de múltiples estades esportives 

d’institucions esportives estrangeres. 

Atesos aquests antecedents, es pregunta,  

Pot informar Govern sobre quina ha estat la 

quantitat d’estades esportives d’entitats i clubs 

estrangers que van tenir lloc al Centre de 

Tecnificació d’Ordino durant la passada 

legislatura? 

Data: 4 de maig de 2015 

Ferran Costa Marimon 

Edicte 

La Sindicatura, en reunió tinguda el dia 5 de maig 

del 2015, ha examinat la pregunta amb resposta oral 

del Govern presentada pel M. I. Sr. Carles Naudi 

d’Areny-Plandolit Balsells, conseller general del 

Grup Parlamentari Liberal, per escrit de data 28 

d’abril del 2015, relativa a la liquidació de comptes 

d’Andorra Turisme i d’acord amb els articles 18 i 

129 del Reglament del Consell General ha acordat 

admetre-la a tràmit i ordenar la seva publicació, (Reg. 

Núm. 435). 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 5 de maig del 2015 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 

A la Sindicatura 

El sotasignat, Carles Naudi d’Areny-Plandolit 

Balsells, conseller general del Grup Parlamentari 

Liberal, d’acord amb el que disposa el capítol quart 

del títol IV del Reglament del Consell General, 

formulo la següent pregunta, perquè sigui resposta 

pel Govern, de forma oral com preveu l’article 130 

de l’esmentat Reglament, davant el Ple del Consell 

General. 

Com per tots es conegut, el turisme és un dels pilars 

més importants de l’economia del nostre país, no 

només pel que significa per si sol, sinó també per tota 

la repercussió econòmica indirecta que té a Andorra. 

És per això que es considera que s’ha d’invertir de 

forma seriosa en aquelles accions que siguin 

generadores de turistes per a Andorra. 

Les inversions o despeses que Andorra Turisme fa en 

aquesta matèria han de ser conegudes per la societat 

Andorrana. En el compte de pèrdues i guanys de dita 

societat, d’un total de 18.254.671 Euros, una sola 

partida de consum de mercaderies, matèries primeres 

i altres materials representa una despesa de 

14.685.196 Euros, i no aporten cap detall ni desglòs 

de dita partida. En aquests comptes anuals es 

refereix a la nota 16B per tenir més explicació de 

dita suma, però la nota explicativa 16B no aporta 

cap tipus d’informació econòmica al respecte i es 

refereix a què dita partida inclou principalment les 

despeses relatives a les campanyes publicitàries, 

patrocinis i esdeveniments necessaris per comunicar 

la marca Andorra a l’exterior i la realització de 

promoció turística per atreure visitants al Principat. 

Vista la liquidació de comptes d’Andorra 

Turisme, poden explicar amb detall totes les 

depeses que no es desglossen en aquesta partida de 

14.685.196 euros a les que es refereix a la nota 
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16B de la Memòria dels comptes anuals d’Andorra 

Turisme SAU? 

A Casa de la Vall el 28 d’abril de 2015 

Carles Naudi d’Areny-Plandolit Balsells  

Conseller General  

Edicte 

La Sindicatura, en reunió tinguda el dia 5 de maig 

del 2015, ha examinat la pregunta amb resposta oral 

del Govern presentada pel M. I. Sr. Jordi Gallardo 

Fernàndez, conseller general del Grup Parlamentari 

Liberal, per escrit de data 4 de maig del 2015, 

relativa al canvi en la direcció del Departament 

d’Institucions Penitenciàries i d’acord amb els 

articles 18 i 129 del Reglament del Consell General 

ha acordat admetre-la a tràmit i ordenar la seva 

publicació, (Reg. Núm. 436). 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 5 de maig del 2015 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 

A la Sindicatura 

El sotasignat, M. I. Jordi Gallardo Fernàndez, 

conseller general del Grup Parlamentari Liberal, 

d’acord amb el que disposa el capítol V del 

Reglament del Consell General i per acomplir amb 

l’activitat parlamentària li demana que trameti 

davant de Govern la sol·licitud de la informació 

següent: 

Pot informar Govern,  

Quins han estat els motius pels quals s’ha produït 

un canvi en la direcció del Departament 

d’Institucions Penitenciàries? 

Data: 4 de maig de 2015 

Jordi Gallardo Fernàndez 

Edicte 

La Sindicatura, en reunió tinguda el dia 5 de maig 

del 2015, ha examinat la pregunta amb resposta oral 

del Govern presentada per la M. I. Sra. Carine 

Montaner Raynaud, consellera general del Grup 

Parlamentari Liberal, per escrit de data 5 de maig del 

2015, relativa als efectius del Cos de Policia i 

d’acord amb els articles 18 i 129 del Reglament del 

Consell General ha acordat admetre-la a tràmit i 

ordenar la seva publicació, (Reg. Núm. 437). 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 5 de maig del 2015 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 

A la Sindicatura 

La sotasignada, M. I Carine Montaner Raynaud 

consellera general del Grup Parlamentari Liberal, 

d’acord amb el que disposa el capítol IV del 

regalament del Consell General, formulo la següent 

pregunta, perquè sigui resposta pel Govern, de forma 

oral, davant el Ple del Consell General.  

Pregunta que es formula al Govern relativa als 

efectius del Cos de Policia 

A la data d’avui, dotze funcionaris del servei d’ordre 

s’acullen a la prejubilació. 

Tenint en compte la importància del Cos de policia 

per a la seguretat ciutadana i que el dia 20 de maig és 

l’últim dia per presentar les demandes de prejubilació 

abans que entri en vigor la llei de reforma dels 

complements de pensió,  

es pregunta, 

Quina és la situació operativa del Cos de Policia 

després de les recents jubilacions, quantes 

demandes de prejubilació podrien entrar abans del 

dia 20 de maig i quan es pensen cobrir les baixes 

per tal d’assegurar el bon funcionament del servei 

d’ordre? 

Data: el 5 de maig de 2015 

Carine Montaner Raynaud 

Edicte 

La Sindicatura, en reunió tinguda el dia 5 de maig 

del 2015, ha examinat la pregunta amb resposta oral 

del Govern presentada pel M. I. Sr. Ferran Costa 

Marimon, conseller general del Grup Parlamentari 

Liberal, per escrit de data 4 de maig del 2015, 

relativa al cost de la nova organització ministerial i 

d’acord amb els articles 18 i 129 del Reglament del 

Consell General ha acordat admetre-la a tràmit i 

ordenar la seva publicació, (Reg. Núm. 438). 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 5 de maig del 2015 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 
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A la Sindicatura 

El sotasignat, M.I. Ferran Costa Marimon, conseller 

general del Grup Parlamentari Liberal, d’acord amb 

el que disposa el capítol IV del Reglament del 

Consell General, formulo la següent pregunta, 

perquè sigui resposta pel Govern, de forma oral, 

davant el Ple del Consell General. 

Pregunta que es formula al Govern relativa al cost 

de la nova organització ministerial 

El passat 1 d’abril  juraven el seu càrrec 9 ministres i 

un secretari d’estat.  

El divendres 24 d’abril jurava el seu càrrec la 

ministra de Cultura, Joventut i Esports i els cinc 

secretaris d’Estat adscrits al mateix cap de Govern i 

als ministeris de Salut, Benestar i Ocupació; de 

Turisme i Comerç; i d’Administració Pública, 

Transports i Telecomunicacions. 

Addicionalment, el mateix cap de Govern, el Sr. 

Toni Martí ha anunciat que no ha tancat encara el 

nombre de secretaries d’estat que pensa designar. 

Atesos aquests antecedents, es pregunta,  

Pot informar Govern del nombre de ministres, 

secretaris d’estat i directors nomenats, així com el 

salari brut global respectiu de l’exercici 2014 i 

l’exercici 2015 i, en cas de produir-se un augment, 

com es finançarà? 

Data: 4 de maig de 2015 

Ferran Costa Marimon 

Edicte 

La Sindicatura, en reunió tinguda el dia 5 de maig 

del 2015, ha examinat la pregunta amb resposta oral 

del Govern presentada pel M. I. Sr. Jordi Gallardo 

Fernàndez, conseller general del Grup Parlamentari 

Liberal, per escrit de data 4 de maig del 2015, 

relativa a la col·laboració amb el FinCEN per part 

de les autoritats andorranes i d’acord amb els 

articles 18 i 129 del Reglament del Consell General 

ha acordat admetre-la a tràmit i ordenar la seva 

publicació, (Reg. Núm. 439). 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 5 de maig del 2015 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 

A la Sindicatura 

El sotasignat, M. I. Jordi Gallardo Fernàndez, 

conseller general del Grup Parlamentari Liberal, 

d’acord amb el que disposa el capítol IV del 

Reglament del Consell General, formulo la següent 

pregunta perquè sigui resposta pel Govern, de forma 

oral, davant el Ple del Consell General com preveu 

l’article 130 de l’esmentat Reglament.  

Pregunta que es formula al Govern relativa a la 

col·laboració amb el FinCEN per part de les 

autoritats andorranes. 

El 10 de març del 2015, el United Statets 

Department of the Treasury’s Financial Crimes 

Enforcement Network (FinCEN) va emetre una 

Notice of Finding considerant l’entitat andorrana 

Banca Privada d’Andorra com a entitat financera de 

preocupació de primer ordre en matèria de blanqueig 

de capitals. En l’esmentat document el departament 

americà emissor de la nota agraeix la col·laboració de 

les autoritats andorranes amb anterioritat al 10 de 

març: 

“Director Calvery praised the contributions of the 

Andorran authorities in this investigation and appreciates 

their commitment to investigating this activity fully”. 

Atesos aquests antecedents, es pregunta, 

Quines són les autoritats andorranes que van 

col·laborar amb el FinCEN amb anterioritat al 10 

de març, a les que fa referència en la seva nota 

l’esmentat organisme nord americà? 

Data: 4 de maig de 2015 

Jordi Gallardo Fernàndez 

Edicte 

La Sindicatura, en reunió tinguda el dia 5 de maig 

del 2015, ha examinat la pregunta amb resposta oral 

del Govern presentada pel M. I. Sr. Ferran Costa 

Marimon, conseller general del Grup Parlamentari 

Liberal, per escrit de data 4 de maig del 2015, 

relativa a la distribució del set d’euros andorrans i 

d’acord amb els articles 18 i 129 del Reglament del 

Consell General ha acordat admetre-la a tràmit i 

ordenar la seva publicació, (Reg. Núm. 440). 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 5 de maig del 2015 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 

A la Sindicatura 

El sotasignat, M. I. Ferran Costa Marimon, conseller 

general del Grup Parlamentari Liberal, d’acord amb 

el que disposa el capítol IV del Reglament del 

Consell General, formulo la següent pregunta, 

perquè sigui resposta pel Govern, de forma oral, 

davant el Ple del Consell General. 
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Pregunta que es formula al Govern relativa a la 

distribució del sets d’euros andorrans 

El ministre de Finances i Funció Pública va presentar 

el 23 de desembre de l’any passat els detalls de la 

primera emissió d’euros andorrans. El set es podia 

sol·licitar a partir d’aquell mateix dia per part dels 

andorrans o residents al Principat i durant tot l’any 

2015 i s’havia de reservar mitjançant tarja de crèdit a 

través de la pàgina web creada pel 

Govern www.euros.ad, operativa des d’aquell 

mateix dia. El lliurament dels sets es faria a través 

del Servei de tràmits. En tot cas només es podria 

obtenir un set per ciutadà, prèvia entrada del 

número de cens corresponent. 

La distribució dels sets, però, ha causat problemes 

injustificables de mala organització, provocant 

malestar entre els ciutadans i els mateixos 

treballadors de tràmits, perquè el servei molts dies 

s’ha col·lapsat. A l’ensems, hi ha hagut ciutadans 

que a l’hora de recollir els seus sets d’euros se’ls l’ha 

denegat, argumentant que ja havien estat lliurats 

amb anterioritat. 

Atesos aquests antecedents, es pregunta, 

Pot informar Govern, si hi ha hagut casos de 

suplantació d’identitat a l’hora de recollir el set 

d’euros andorrans que correspon a cada ciutadà 

resident al país; i en cas afirmatiu, quants casos se 

n’ha comptabilitzat? 

Data: 4 de maig de 2015 

Ferran Costa Marimon 

Edicte 

La Sindicatura, en reunió tinguda el dia 5 de maig 

del 2015, ha examinat la pregunta amb resposta oral 

del Govern presentada pel M. I. Sr. Jordi Gallardo 

Fernàndez, conseller general del Grup Parlamentari 

Liberal, per escrit de data 4 de maig del 2015, 

relativa a la contractació de PriceWaterhouse 

Coopers i d’acord amb els articles 18 i 129 del 

Reglament del Consell General ha acordat admetre-

la a tràmit i ordenar la seva publicació, (Reg. Núm. 

441). 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 5 de maig del 2015 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 

A la Sindicatura 

El sotasignat, M. I. Jordi Gallardo Fernàndez, 

conseller general del Grup Parlamentari Liberal, 

d’acord amb el que disposa el capítol IV del 

Reglament del Consell General, formulo la següent 

pregunta perquè sigui resposta pel Govern, de forma 

oral, davant el Ple del Consell General com preveu 

l’article 130 de l’esmentat Reglament. 

Pregunta que es formula al Govern relativa a la 

contractació de PriceWaterhouse Coopers 

El proppassat 18 de març del 2015 Govern 

anunciava la contractació de la consultoria i 

auditoria financera PriceWaterhouse Coopers per 

recuperar la confiança internacional i donar 

garanties que les transaccions realitzades per part de 

BPA no estaven subjectes al blanqueig de capitals.  

Atesos aquests antecedents, es pregunta,  

Quin procediment s’ha utilitzat per a la 

contractació dels serveis de la consultora 

PriceWaterhouse Coopers? 

Data: 4 de maig de 2015 

Jordi Gallardo Fernàndez 

Edicte 

La Sindicatura, en reunió tinguda el dia 5 de maig 

del 2015, ha examinat la pregunta amb resposta oral 

del Govern presentada pel M. I. Sr. Josep Majoral 

Obiols, conseller general del Grup Parlamentari 

Liberal, per escrit de data 4 de maig del 2015, 

relativa a l’obra que s’està duent a terme a la CG1 

des del PK 9+460 fins al PK 9+920 i d’acord amb 

els articles 18 i 129 del Reglament del Consell 

General ha acordat admetre-la a tràmit i ordenar la 

seva publicació, (Reg. Núm. 442). 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 5 de maig del 2015 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 

A la Sindicatura 

El sotasignat, Josep Majoral Obiols, conseller general 

del Grup Parlamentari Liberal, d’acord amb el que 

disposa el capítol quart del títol IV del Reglament 

del Consell General, formulo la següent pregunta, 

perquè sigui resposta pel Govern, de forma oral com 

preveu l’article 130 de l’esmentat Reglament, davant 

el Ple del Consell General.  

Pregunta que es formula al Govern relativa a 

l’obra que s’està duent a terme a la CG1 des del 

PK 9+460 fins al PK 9+920 

El passat 24 de desembre es va  publicar al Bopa 

Núm. 71 - Any 26 l’adjudicació definitiva dels 

http://www.euros.ad/
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treballs de modificació de la rasant de la CG1 des del 

PK 9+460 fins al PK 9+920. Aquests treballs sumen 

un import de 2.650.828,97 €, un termini d’execució 

de 45 setmanes i va ésser una contractació que va 

seguir la modalitat d’urgent. 

Atesos aquests antecedents, es pregunta, 

Per quin motiu aquesta obra és prioritària davant 

l’acabament del vial de Sant Julià de Lòria? Quin 

és el motiu pel qual cal modificar la rasant?  

I per acabar, per què calia seguir un caràcter 

d’urgència per a l’adjudicació dels treballs? 

A Casa de la Vall el 4 de Maig de 2015. 

Josep Majoral Obiols 

Edicte 

La Sindicatura, en reunió tinguda el dia 5 de maig 

del 2015, ha examinat la pregunta amb resposta oral 

del Govern presentada pel M. I. Sr. Carles Naudi 

d’Areny-Plandolit Balsells, conseller general del 

Grup Parlamentari Liberal, per escrit de data 28 

d’abril del 2015, relativa a la liquidació 

pressupostària del 2014 del Servei de 

Telecomunicacions d’Andorra i d’acord amb els 

articles 18 i 129 del Reglament del Consell General 

ha acordat admetre-la a tràmit i ordenar la seva 

publicació, (Reg. Núm. 443). 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 5 de maig del 2015 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 

A la Sindicatura 

El sotasignat, Carles Naudi d’Areny-Plandolit 

Balsells, conseller general del Grup Parlamentari 

Liberal, d’acord amb el que disposa el capítol quart 

del títol IV del Reglament del Consell General, 

formulo la següent pregunta, perquè sigui resposta 

pel Govern, de forma oral com preveu l’article 130 

de l’esmentat Reglament, davant el Ple del Consell 

General. 

El sector de les telecomunicacions ha evolucionat 

d’una forma molt ràpida la darrera dècada. Els 

serveis que per tant presta el Servei de 

Telecomunicacions d’Andorra han anat 

evolucionant d’acord amb el desenvolupament del 

sector, hem vist com les línies bàsiques de coure i 

l’ADSL han deixat pas a la fibra òptica, i com la 

xarxa mòbil ha evolucionat sobretot amb la seva 

capacitat de transmetre i rebre dades, com a proba la 

implantació de la xarxa 3G i 4G, de qui molts dels 

visitants abonats a companyies estrangeres en fan ús, 

ja sigui per veu o per dades, i paguen per tant tarifes 

de Roaming. 

Com s’expressa en la liquidació pressupostaria del 

2014 del Servei de Telecomunicacions d’Andorra, 

s’ha invertit una important suma de diners en 

l’estudi d’impacte del procés d’acostament a la UE 

en el sector de les telecomunicacions i estratègia de 

diversificació. 

Poden explicar les principals conclusions que 

s’extreuen i quin ha estat el cost de la realització dels 

esmentats estudis i el seu autor? 

A Casa de la Vall el 28 d’Abril de 2015. 

Carles Naudi d’Areny-Plandolit Balsells  

Conseller General  

Edicte 

La Sindicatura, en reunió tinguda el dia 5 de maig 

del 2015, ha examinat la pregunta amb resposta oral 

del Govern presentada pel M. I. Sr. Jordi Gallardo 

Fernàndez, conseller general del Grup Parlamentari 

Liberal, per escrit de data 4 de maig del 2015, 

relativa al motiu de la visita de la UDEF, Unidad 

de Delitos Financieros Espanyola, a Andorra i 

d’acord amb els articles 18 i 129 del Reglament del 

Consell General ha acordat admetre-la a tràmit i 

ordenar la seva publicació, (Reg. Núm. 444). 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 5 de maig del 2015 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 

A la Sindicatura 

El sotasignat, M. I. Jordi Gallardo Fernàndez, 

conseller general del Grup Parlamentari Liberal, 

d’acord amb el que disposa el capítol IV del 

Reglament del Consell General, formulo la següent 

pregunta perquè sigui resposta pel Govern, de forma 

oral, davant el Ple del Consell General com preveu 

l’article 130 de l’esmentat Reglament.  

Pregunta que es formula al Govern relativa al 

motiu de la visita de la UDEF Unidad de Delitos 

Financieros Espanyola, a Andorra 

El proppassat dimecres 29 d’abril el M. I. Sr. Jordi 

Cinca Mateos Ministre de Finances i portaveu del 

Govern en compareixença davant dels mitjans de 

comunicació va reconèixer la visita del cos de 

seguretat espanyol UDEF a entrar a Andorra. 

Atesos aquests antecedents, es pregunta, 
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Quan va visitar la UDEF, Unidad de Delitos 

Financieros Espanyola, Andorra, i quin va ser el 

motiu de la seva visita?  

Data: 4 de maig de 2015 

Jordi Gallardo Fernàndez 

Edicte 

La Sindicatura, en reunió tinguda el dia 5 de maig 

del 2015, ha examinat la pregunta amb resposta oral 

del Govern presentada per la M. I. Sra. Carine 

Montaner Raynaud, consellera general del Grup 

Parlamentari Liberal, per escrit de data 5 de maig del 

2015, relativa a la contractació del consultor del 

Ministeri de Salut Enric Agustí i d’acord amb els 

articles 18 i 129 del Reglament del Consell General 

ha acordat admetre-la a tràmit i ordenar la seva 

publicació, (Reg. Núm. 445). 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 5 de maig del 2015 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 

A la Sindicatura 

La sotasignada, M. I Carine Montaner Raynaud 

consellera general del Grup Parlamentari Liberal, 

d’acord amb el que disposa el capítol IV del 

Reglament del Consell General, formulo la següent 

pregunta, perquè sigui resposta pel Govern, de forma 

oral, davant el Ple del Consell General. 

Pregunta que es formula al Govern relativa a la 

contractació del consultor del Ministeri de Salut 

Enric Agustí 

es pregunta si, 

Podrien aclarir les condicions de la contractació 

de l’assessor Enric Agustí i confirmar que ja estava 

imputat a Espanya en el moment que va començar 

a prestar servei a Andorra? 

Data: el 5 de maig del 2015 

Carine Montaner Raynaud 

Edicte 

La Sindicatura, en reunió tinguda el dia 5 de maig 

del 2015, ha examinat la pregunta amb resposta oral 

del Govern presentada pel M. I. Sr. Jordi Gallardo 

Fernàndez, conseller general del Grup Parlamentari 

Liberal, per escrit de data 4 de maig del 2015, 

relativa a l’agència de comunicació estrangera 

contractada arran de la crisi BPA i d’acord amb els 

articles 18 i 129 del Reglament del Consell General 

ha acordat admetre-la a tràmit i ordenar la seva 

publicació, (Reg. Núm. 446). 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 5 de maig del 2015 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 

A la Sindicatura 

El sotasignat, M. I. Jordi Gallardo Fernàndez, 

conseller general del Grup Parlamentari Liberal, 

d’acord amb el que disposa el capítol IV del 

Reglament del Consell General, formulo la següent 

pregunta perquè sigui resposta pel Govern, de forma 

oral, davant el Ple del Consell General com preveu 

l’article 130 de l’esmentat Reglament.  

Pregunta que es formula al Govern relativa a 

l’agència de comunicació estrangera contractada 

arran de la crisi BPA 

Durant les reunions mantingudes amb Govern des 

de l’inici de la intervenció de la Banca Privada 

d’Andorra, se’ns va informar que s’havia procedit a 

la contractació d’una empresa de comunicació 

estrangera per a gestionar les situacions de crisi que 

es podrien generar. 

Atesos aquests antecedents, es pregunta,  

Quin ha estat l’encàrrec realitzat a l’empresa de 

comunicació?  

Data: 4 de maig de 2015 

Jordi Gallardo Fernàndez 

Edicte 

La Sindicatura, en reunió tinguda el dia 5 de maig 

del 2015, ha examinat la pregunta amb resposta oral 

del Govern presentada pel M. I. Sr. Víctor Naudi 

Zamora, conseller general del Grup Parlamentari 

Mixt, per escrit de data 5 de maig del 2015, relativa 

a conèixer qui està exercint d’autoritat financera 

pública en la qüestió derivada de la intervenció a 

BPA i d’acord amb els articles 18 i 129 del 

Reglament del Consell General ha acordat admetre-

la a tràmit i ordenar la seva publicació, (Reg. Núm. 

447). 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 5 de maig del 2015 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 
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A la Sindicatura 

El sotasignat, conseller general d’SDP al Grup 

Parlamentari Mixt, d’acord amb el que disposa el 

capítol quart del títol IV del Reglament del Consell 

General, formulo la següent pregunta, perquè sigui 

resposta pel Govern, de forma oral, davant el Ple del 

Consell General. 

Pregunta que es formula al Govern per a conèixer 

qui està exercint d’autoritat financera pública en 

la qüestió derivada de la intervenció a BPA 

Motivació, 

D’ençà el dia 10 de març, dia en el qual el cap de 

Govern va fer una roda de premsa solemne en la que 

va situar la declaració del FinCEN americà i la 

intervenció de l’INAF a Banca Privada d’Andorra al 

més alt nivell institucional, s´han anat succeint els 

encavalcaments entre l’INAF i el Govern fins a 

deixar el país davant la incertesa o el dubte de saber 

qui exerceix realment d’órgan regulador del sistema 

financer andorrà, l’INAF o el Govern. 

Per això preguntem, 

Ens pot aclarir el Govern qui va decidir realment 

la intervenció i la subsegüent posada sota règim 

d’administració provisional de BPA: el Govern o 

l’INAF? 

I, alhora qui ha decidit realment encomanar a 

l’auditora intervencional Price Waterhouse la 

revisió de centenars de comptes de clients de la 

BPA: l’INAF, el Govern d’Andorra o els Estats 

Units d’Amèrica? 

Consell General, 5 de maig del 2015 

Victor Naudi Zamora  

Conseller General d’SDP al Grup Parlamentari Mixt 

Edicte 

La Sindicatura, en reunió tinguda el dia 5 de maig 

del 2015, ha examinat la pregunta amb resposta oral 

del Govern presentada per la M. I. Sra. Sílvia Eloïsa 

Bonet Perot, consellera general del Grup 

Parlamentari Mixt, per escrit de data 5 de maig del 

2015, relativa al desenvolupament del Pla 

Nacional de Salut Mental i d’acord amb els articles 

18 i 129 del Reglament del Consell General ha 

acordat admetre-la a tràmit i ordenar la seva 

publicació, (Reg. Núm. 448). 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 5 de maig del 2015 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 

A la Sindicatura 

La sotasignada, consellera general de 

Socialdemocràcia i Progrés del Grup Parlamentari 

Mixt, d’acord amb el que disposa el capítol quart del 

títol IV del Reglament del Consell General, formulo 

la següent pregunta, perquè sigui resposta pel 

Govern, de forma oral, davant el Ple del Consell 

General. 

Pregunta que es formula al Govern relativa al 

desenvolupament del Pla Nacional de Salut 

Mental 

La gestió de la salut mental és un tema recurrent a 

les diverses reunions de la Conadis a on ja s’ha 

reclamat diverses vegades que abans de plantejar una 

infraestructura per atendre de la forma més 

adequada aquestes patologies, el que cal és 

determinar prèviament un Pla Nacional de la Salut 

Mental. 

Ens preocupa que, abans de tenir dades fiables sobre 

el nombre de persones amb malaltia mental i 

conèixer realment  les necessitats de la patologia 

mental del país, ja es comenci a plantejar les 

diferents ubicacions per atendre aquestes patologies. 

També ens preocupa que els mitjans de comunicació 

donin la responsabilitat de les infraestructures 

sanitàries del país al SAAS. Entenem que el 

desenvolupament de les infraestructures sanitàries 

en funció de les necessitats del país és responsabilitat 

del Ministeri de Salut i Benestar. I aquestes han de 

ser el resultat de l’anàlisi que ha de fer el ministeri en 

funció de tots els actors que intervenen en el 

tractament de la salut mental al país i fora del país, 

tant dintre de l’àmbit públic, concertat o privat. 

Atesos aquests antecedents, es pregunta, 

Pot informar Govern, si ha començat a treballar 

en un Pla Nacional de Salut Mental? 

Consell General, 5 de maig del 2015 

Sílvia  Bonet Perot  

Consellera general de Socialdemocràcia i Progrés  

Grup Parlamentari Mixt 

5- ALTRA INFORMACIÓ 

5.2 Convocatòries 

Avís 

El proper dia 14 de maig del 2015, dijous, a les 

16.00h, se celebrarà una sessió ordinària del Consell 

General, amb l’ordre del dia següent: 

Punt Únic: Preguntes al Govern amb resposta oral, 

(segons llistat annex). 
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Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 5 de maig del 2015 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 

Llistat de preguntes al Govern amb resposta oral 

disponibles per a la sessió del dia 14 de maig del 

2015 

1. Pregunta amb resposta oral del Govern presentada 

per la M. I. Sra. Rosa Gili Casals, consellera general 

del Grup Parlamentari Mixt, per escrit de data 4 de 

maig del 2015, relativa a les accions o canvis 

legislatius que preveu el Govern de cara a 

anticipar una hipotètica arribada massiva de 

persones a la borsa de treball, (Reg. Núm. 417). 

2. Pregunta amb resposta oral del Govern presentada 

pel M. I. Sr. Pere López Agràs, conseller general del 

Grup Parlamentari Mixt, per escrit de data 4 de maig 

del 2015, relativa a les empreses afectades en la 

seva operativitat per la crisi de BPA, (Reg. Núm. 

418). 

3. Pregunta amb resposta oral del Govern presentada 

pel M. I. Sr. Pere López Agràs, conseller general del 

Grup Parlamentari Mixt, per escrit de data 4 de maig 

del 2015, relativa a la situació en què es troben els 

clients de BPA, (Reg. Núm. 419). 

4. Pregunta amb resposta oral del Govern presentada 

pel M. I. Sr. Gerard Alís Eroles, conseller general del 

Grup Parlamentari Mixt, per escrit de data 4 de maig 

del 2015, relativa a la previsió del cost que la crisi 

Banca Privada d’Andorra (BPA) tindrà per les 

arques de l’Estat, (Reg. Núm. 420). 

5. Pregunta amb resposta oral del Govern presentada 

pel M. I. Sr. Pere López Agràs, conseller general del 

Grup Parlamentari Mixt, per escrit de data 4 de maig 

del 2015, relativa a la intervenció de BPA, (Reg. 

Núm. 421). 

6. Pregunta amb resposta oral del Govern presentada 

pel M. I. Sr. Gerard Alís Eroles, conseller general del 

Grup Parlamentari Mixt, per escrit de data 4 de maig 

del 2015, relativa a quines mesures pretén adoptar 

per tal de recuperar la confiança en el sistema 

financer andorrà, (Reg. Núm. 422). 

7. Pregunta amb resposta oral del Govern presentada 

pel M. I. Sr. Pere López Agràs, conseller general del 

Grup Parlamentari Mixt, per escrit de data 4 de maig 

del 2015, relativa al coneixement de la situació de 

BPA, (Reg. Núm. 423). 

8. Pregunta amb resposta oral del Govern presentada 

pel M. I. Sr. Pere López Agràs, conseller general del 

Grup Parlamentari Mixt, per escrit de data 4 de maig 

del 2015, relativa a l’estructuració del Govern, 

(Reg. Núm. 424). 

9. Pregunta amb resposta oral del Govern presentada 

per la M. I. Sra. Rosa Gili Casals, consellera general 

del Grup Parlamentari Mixt, per escrit de data 4 de 

maig del 2015, relativa al posicionament de la 

ministra de salut sobre diverses declaracions 

públiques que consideren insuficients les pensions 

mínimes de jubilació i d’invalidesa, (Reg. Núm. 

425). 

10. Pregunta amb resposta oral del Govern 

presentada pel M. I. Sr. Ferran Costa Marimon, 

conseller general del Grup Parlamentari Liberal, per 

escrit de data 4 de maig del 2015, relativa al Centre 

de Tecnificació d’Ordino, (Reg. Núm. 434). 

11. Pregunta amb resposta oral del Govern 

presentada pel M. I. Sr. Carles Naudi d’Areny-

Plandolit Balsells, conseller general del Grup 

Parlamentari Liberal, per escrit de data 28 d’abril del 

2015, relativa a la liquidació de comptes d’Andorra 

Turisme, (Reg. Núm. 435). 

12. Pregunta amb resposta oral del Govern 

presentada pel M. I. Sr. Jordi Gallardo Fernàndez, 

conseller general del Grup Parlamentari Liberal, per 

escrit de data 4 de maig del 2015, relativa al canvi 

en la direcció del Departament d’Institucions 

Penitenciàries, (Reg. Núm. 436). 

13. Pregunta amb resposta oral del Govern 

presentada per la M. I. Sra. Carine Montaner 

Raynaud, consellera general del Grup Parlamentari 

Liberal, per escrit de data 5 de maig del 2015, 

relativa als efectius del Cos de Policia, (Reg. Núm. 

437). 

14. Pregunta amb resposta oral del Govern 

presentada pel M. I. Sr. Ferran Costa Marimon, 

conseller general del Grup Parlamentari Liberal, per 

escrit de data 4 de maig del 2015, relativa al cost de 

la nova organització ministerial, (Reg. Núm. 438). 

15. Pregunta amb resposta oral del Govern 

presentada pel M. I. Sr. Jordi Gallardo Fernàndez, 

conseller general del Grup Parlamentari Liberal, per 

escrit de data 4 de maig del 2015, relativa a la 

col·laboració amb el FinCEN per part de les 

autoritats andorranes, (Reg. Núm. 439). 

16. Pregunta amb resposta oral del Govern 

presentada pel M. I. Sr. Ferran Costa Marimon, 

conseller general del Grup Parlamentari Liberal, per 

escrit de data 4 de maig del 2015, relativa a la 

distribució del set d’euros andorrans, (Reg. Núm. 

440). 

17. Pregunta amb resposta oral del Govern 

presentada pel M. I. Sr. Jordi Gallardo Fernàndez, 

conseller general del Grup Parlamentari Liberal, per 

escrit de data 4 de maig del 2015, relativa a la 

contractació de PriceWaterhouse Coopers, (Reg. 

Núm. 441). 
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18. Pregunta amb resposta oral del Govern 

presentada pel M. I. Sr. Josep Majoral Obiols, 

conseller general del Grup Parlamentari Liberal, per 

escrit de data 4 de maig del 2015, relativa a l’obra 

que s’està duent a terme a la CG1 des del PK 

9+460 fins al PK 9+920, (Reg. Núm. 442). 

19. Pregunta amb resposta oral del Govern 

presentada pel M. I. Sr. Carles Naudi d’Areny-

Plandolit Balsells, conseller general del Grup 

Parlamentari Liberal, per escrit de data 28 d’abril del 

2015, relativa a la liquidació pressupostària del 

2014 del Servei de Telecomunicacions d’Andorra, 

(Reg. Núm. 443). 

20. Pregunta amb resposta oral del Govern 

presentada pel M. I. Sr. Jordi Gallardo Fernàndez, 

conseller general del Grup Parlamentari Liberal, per 

escrit de data 4 de maig del 2015, relativa al motiu 

de la visita de la UDEF, Unidad de Delitos 

Financieros Espanyola, a Andorra, (Reg. Núm. 

444). 

21. Pregunta amb resposta oral del Govern 

presentada per la M. I. Sra. Carine Montaner 

Raynaud, consellera general del Grup Parlamentari 

Liberal, per escrit de data 5 de maig del 2015, 

relativa a la contractació del consultor del 

Ministeri de Salut Enric Agustí, (Reg. Núm. 445). 

22. Pregunta amb resposta oral del Govern 

presentada pel M. I. Sr. Jordi Gallardo Fernàndez, 

conseller general del Grup Parlamentari Liberal, per 

escrit de data 4 de maig del 2015, relativa a l’agència 

de comunicació estrangera contractada arran de la 

crisi BPA, (Reg. Núm. 446). 

23. Pregunta amb resposta oral del Govern 

presentada pel M. I. Sr. Víctor Naudi Zamora, 

conseller general del Grup Parlamentari Mixt, per 

escrit de data 5 de maig del 2015, relativa a conèixer 

qui està exercint d’autoritat financera pública en 

la qüestió derivada de la intervenció a BPA, (Reg. 

Núm. 447). 

24. Pregunta amb resposta oral del Govern 

presentada per la M. I. Sra. Sílvia Eloïsa Bonet Perot, 

consellera general del Grup Parlamentari Mixt, per 

escrit de data 5 de maig del 2015, relativa al 

desenvolupament del Pla Nacional de Salut 

Mental, (Reg. Núm. 448). 

5.3 Altres 

Edicte 

Per acord de la Sindicatura de data 29 d’abril del 

2015, vista l’acta de licitació de data 15 de juliol del 

2014, amb motiu del concurs públic per al servei de 

vigilància, seguretat, gestió i manteniment de la 

centralització d’alarmes, controls d’accés i cctv 

dels edificis i instal·lacions del Consell General, es 

fa pública l’adjudicació definitiva següent: 

- Aplicació pressupostària núm.: 22710 Treballs 

realitzats per empreses de seguretat del PROJ. 0001 

- Forma d’adjudicació: concurs públic 

- Modalitat de contractació: ordinària 

- Identitat de l’adjudicatari: VALLSEGUR 

- Preu cert del contracte: 41.126,57 € anuals, 

prorrogables. 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 4 de maig del 2015 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 
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